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Eulàlia Barros 
Degana

Al present número, el 164, trobareu la informació 
relativa a la celebració de l'Imposició de Togues 
i el Sopar de l'Advocacia, després de dos anys 
sense aquests certàmens, a més de l'actualitat 
sobre la reforma dels Jutjats de Sabadell, el nou 
conveni signat amb l'entitat PIMEC Vallès Occi-
dental o el l'Acte de Lliurament de Premis del XV 
Concurs de Fotografia de l'ICASBD.

Esperem gaudiu d'aquests continguts.

Benvolguts/des companys/es,

A continuació us oferim un nou número de la 
nostra revista col·legial, que torna per oferir-vos 
l'actualitat col·legial des d'una perspectiva més 
gràfica i amena.
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Novetats en matèria de violència Novetats en matèria de violència 
masclistamasclista
10 de novembre, 16 hores.10 de novembre, 16 hores.

En commemoració del 25N, Dia Internacional d’eliminació de la violència con-
tra la Dona, la Comissió d’Igualtat i Violència de Gènere de l’ICASBD ha orga-
nitzat una Jornada vespertina, prevista pel proper 10 de novembre, per tractar 

sobre les noves formes de violència de gènere. Així, de la mà d’expertes en la ma-
tèria, s’abordaran temes com ara la violència econòmica, la violència exercida con-
tra persones estrangeres, o la violència vicària. La sessió, que tindrà lloc entre les 16 
i les 20h. s’oferirà únicament en format presencial. 

A continuació us presentem el PROGRAMA de la mateixa:

16:00 – 17:15h.: Dret de família al Jutjat de Violència sobre la Dona, amb especial 
incís a la violència econòmica. A càrrec de la Magistrada de l’Audiència Provincial 
de Barcelona Il·lma. Sra. Lucia Avilés Palacios.

17:15 – 17:45h.: Pausa - cafè

17:45 – 18:45h:  Estrangeria i violència de gènere: situació irregular de les víctimes 
i la repercussió del procediment civil i penal de violències de gènere. A càrrec de 
l’advocada especialista Olga Hernández de Paz. 

18:45 – 20:00h: Les noves violències: vicària, digital, institucional, etc. A càrrec de 
la companya penalista Olga Arderiu Ripoll.

La jornada és gratuïta pels col·legiats/des ICASBD i estudiants associats. Per la 
resta de professionals de l‘advocacia la quota d’inscripció serà de 20€. Per tal 
d’inscriure’s a la jornada caldrà enviar un correu electrònic a vido@icasbd.org, que 
haurà d’acompanyar-se amb el comprovant de la transferència en el cas de no ser 
col·legiat ICASBD. L’aforament és limitat.

IGUALTAT I VIOLÈNCIA DE GÈNERE
FORMACIÓ

mailto:vido%40icasbd.org?subject=
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Apreciats companys i companyes:

Com sabeu, a principis d´aquest any anunciàvem 
l´exempció de dues quotes mensuals per a tots 
aquells col·legiats/des exercents que haguessin 
estat mares o pares durant l´any 2022. Seguida-
ment, també anunciàvem mesures com ara la 
venda de togues de qualitat a un preu subven-
cionat de 50€, o l´acord de Junta de regalar una 
toga als nous col·legiats que aprovessin el curs de 
litigació de la nostra EPPA.

Doncs bé, en la mateixa línia ja apuntada, és per 
mi un honor poder presentar un cop més una 
altra mesura d’ajuda i suport als nostres col·legi-
ats i col·legiades: en nom propi i de tota la meva 
Junta de Govern, us anuncio la concessió d’una 
ajuda en forma d'un únic pagament de 100€ per 
conciliació de la vida personal, laboral i familiar 
del col·legiat/da exercent que hagi estat pare 
o mare d’un infant nascut l’any 2021 i 2022. Els 
col·legiats/des que ho sol·licitin hauran d’estar al 
corrent de pagament de totes les quotes i obliga-
cions col·legials i tenir una antiguitat de 6 mesos. 
L'única documentació que caldrà aportar serà 
una còpia del llibre de família. Les sol·licituds es 
podran presentar abans del dia 31/12/2022 al cor-
reu tresoreria@icasbd.org.

Cal destacar que totes aquestes mesures d´aju-
da posades en marxa són fruit de l´esforç diari 
i constant per portar a terme una gestió eficaç, 
eficient i sobretot prudent. A més a més, ens per-
meten seguir congelant una de les quotes col·le-
gials més baixes de Catalunya.

Com ja us informava a la memòria d´eficàcia en 
la gestió que es va fer pública a la Junta General 
Ordinària de principis d´aquest any, hem con-
tinuat implantant mètodes de treball més efi-
cients a l’hora que negociàvem amb tots els nos-
tres proveïdors individualment per aconseguir 
unes millors condicions econòmiques. D´aques-

ta manera, hem assolit ja el següent estalvi:

    Eliminació de fotocòpies en co-
lor…………………………………………………………. 1.500€/any

    Eliminació de serveis de missatgeria gràcies al 
paper 0 ………………..……..………. 3.000€/any

    Novació del contracte de manteniment de 
l´ascensor a preus actuals de mercat….…1.600€/
any

    Eliminació del tècnic informàtic extern gràcies 
a la tecnologia cloud………..…………10.000€/any

    Devolució de quantitats indegudament cobra-
des durant els anys 2019, 2020 i 2021 gràcies a la 
detecció d´errades en el llistat d´assegurats de 
la RC col·lectiva…………………………5.600€

La llista podria ser molt més llarga. Us he volgut 
posar només alguns exemples. En tot cas, heu de 
tenir la seguretat que tot aquest estalvi es rein-
vertirà en benefici de tots vosaltres, i en fer del 
nostre Col·legi un referent a Catalunya: referent 
en ajudes, referent en tenir una de les quotes 
més baixes i referent en invertir en tecnologia 
puntera.

En aquest darrer sentit, vull també anunciar-vos 
la instal·lació, properament, d’un equip audiovi-
sual i de so que ens permetrà ser el segon Col·le-
gi de Catalunya en oferir una formació totalment 
mixta, tant en format presencial com en format 
online.

Gràcies per la vostra confiança.

Atentament,

Eulàlia Barros

DEGANA

Nova ajuda per naixement 
per a col·legiats/des exercents 
que hagin estat mares/pares 
durant 2021/22Únic 

pagament 
de 100€ per 
conciliació 
de la vida 
personal, 
laboral i 
familiar 



El Govern de la Generalitat reformarà els jutjats de Saba-
dell i en descarta el trasllat. La ja exconsellera de Justícia 
Lourdes Ciuró ha ultimat un pla per remodelar l’edifici de 

l’Eix Macià abans d’abandonar el càrrec. Segons informacions 
del Departament, la transformació i ampliació de l’equipament 

comptarà amb un 
pressupost de 16 
milions d’euros fins 
al 2028. Les partides 
s’han inclòs en les 
previsions de l’emp-
resa Infraestructures 
de la Generalitat, 

encarregada d’executar les obres.

Com ve reivindicant de fa temps l’Advocacia local, l’edifici de 
l’Eix Macià s’ha quedat petit, a més de presentar grans defi-
ciències: el sistema de l’aire condicionat es va remodelar de-
sprés d’episodis de calor extrems dins l’edifici. A banda, tant els 
agents implicats com els mateixos usuaris constaten que les 
instal·lacions estan deteriorades i hi ha problemes de mobilitat 

 La transformació i ampliació de 
l’equipament comptarà amb un 
pressupost de 16 milions d’euros 

fins al 2028.

La Generalitat 
reformarà els jutjats 
de Sabadell i en 
descarta el trasllat
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i d’evacuació. Jutges, fiscals, advocats, 
procuradors i personal funcionari, entre 
d’altres, reclamaven la construcció d’un 
nou equipament, que s’ha descartat per-
què el cost era massa elevat –rondava els 
50 milions d’euros–.

El pla preveu l’adquisició i reforma de 
més plantes de l’edifici de l’Eix Macià, 
juntament amb la reforma dels espais 
actuals. Els jutjats de Sabadell passarien 
de tenir 14.500 a 18.700 metres quadrats 
(+28%), amb dues plantes més (la 10 i 
l’11) i sis noves sales de vistes, una de les 
quals estarà destinada a macrocauses ju-
dicials. També es recullen actuacions que 
demanava el sector, com la reforma dels 
23 jutjats existents, l’adequació d’un nou 
espai per a l’administració de l’ICASBD, 
un Servei d’Orientació Jurídica i una sala 
d’espera. El jutjat de guàrdia, actualment 
minúscul, serà tres vegades més gran.

Així mateix, la reforma preveu canvis en 
matèria de seguretat i accessibilitat, una 
de les crítiques més repetides. Es reform-
arà el vestíbul i es dotarà d’un sistema de 
control i vigilància. A banda, els mesos 
vinents, es faran canvis als ascensors per 
fer que l’edifici sigui més accessible.

Un dels canvis de més importància tin-
drà a veure amb la protecció de les víc-
times de violència de gènere. Es crearà 
un doble circuit per evitar que les dones 
hagin de coincidir amb els agressors. De 
la mateixa manera, es posarà a disposició 
una sala per a la Unitat Canina de la Po-
licia Municipal. Els gossos policia podran 
acompanyar i atendre les víctimes abans 
de declarar, en un projecte que és pioner 
arreu de l’Estat.

Segons la previsió, les obres es duran a 
terme en tres fases fins a l’any 2028: l’any 
vinent començaran les obres de la plan-
ta 15 per instal·lar-hi la Fiscalia i també 
es canviaran els ascensors (4,3 milions 
d’euros, a finalitzar en la tardor de 2023). 
Després vindrà el gran gruix de les ac-
tuacions (5 milions d’euros fins al 2025), 
excepte l’adequació dels 23 jutjats exis-
tents, previstos per al juny de 2026 (5,5 

milions d’euros). Així mateix, es reserven 
prop de 2 milions d’euros per una am-
pliació futura (2028).

Un dels objectius que s’havia marcat 
la ja exconsellera Lourdes Ciuró era la 
construcció d’un nou edifici judicial per 
a Sabadell davant de l’actual, en l’aparca-
ment de terra de l’Eix Macià. El Departa-
ment, però, ho va descartar ràpidament 
pel seu cost econòmic (uns 50 milions 
d’euros) i per l’horitzó temporal que 
suposava una obra d’aquestes caracterís-
tiques. Considerava que l’emplaçament 
actual és adequat i està ben connectat 
en cotxe i en transport públic, i que no 
convenia deixar un equipament de la 
Generalitat buit a l’Eix Macià.

L’ICASBD ha demanat ja una reunió a 
través d'una comunicació formal amb 
la nova Consellera de Justícia, Gemma 
Ubasart qui ha rellevat Ciuró al cap-
davant del departament. Com sabeu, 
l’aposta de l’Advocacia local continua 
sent el trasllat a un edifici singular, ja que 
l’actual presenta macances estructurals 
que el fan poc eficient per complir amb 
les necessitats presents i futures de la 
Justícia al nostre partit judicial.

La idea central de l'ICASBD cara a aquest 
projecte sempre ha estat atreure l'aten-
ció al públic a les plantes baixes i un mil-
lor accés per a la ciutadania.

Val a dir que les imatges que acompany-
en aquest article són gentilesa del Diari 
de Sabadell, ja que l'advocacia local no 
ha tingut mai accés al projecte de remo-
delació integral que ara es parla, i per 
tant no l'ha pogut valorar adequadam-
dent.

Per la seva banda, i segons a declarat la 
nostra degana, el Consell de l'Advocacia 
Catalana secunda també les reivindica-
cions de Sabadell, a més de sumar-se a 
les reclamacions en matèria d'una millo-
ra en les retribucions del Torn d'Ofici i la 
Justícia Gratuïta.
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hagut d’ajornar en els darrers anys per motiu 
de la Pandèmia del COVID-19. Va ser, en 
aquest sentit, un acte especialment emotiu.

La Festivitat d’Imposició de Togues que 
any rere any celebra el Col·legi representa 
un acte d’extraordinari simbolisme i 
importància, en el qual els nous lletrats i 
lletrades reben el baptisme professional i 
jurin o prometen fidelitat a la Constitució 
i als normes ètiques i deontològiques de 
l’advocacia. 

L'ICASBD va fer entrega de les togues 
a quinze nous advocats sabadellencs 
corresponents als anys 2022, 2021 i 2020. A 
més, també es van repartit les 31 insígnies 
de 25 anys al col·legi d'aquests anys. Tres 
anys que resumeixen l'aturada pandèmica 
i que el Col·legi ha volgut esmenar en l'acte 
celebrat a l'Espai Cultura de l'antiga  Caixa 
Sabadell. 

La consellera sabadellenca de Justíca, 
Lourdes Ciuró, ha assegurat que l'acte era 
emotiu, perquè "faig de consellera entre 

L’Il·llustre Col·legi de l’Advocacia de 
Sabadell (ICASBD) va celebrar el passat 
divendres 10 de juny el tradicional Acte 

d’Imposició de Togues 2022 als advocats 
i advocades incorporats a la institució en 
els darrers exercicis. I és que, com sabeu, 
aquesta cerimònia de tanta tradició s’ha 

L'Advocacia local torna a celebrar, després de dos anys, el 
seu acte central.Imposició de Togues 2022
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L'acte va tenir espai per un 
emocionat record als col·legiats 
i col·legiades que han traspassat 
aquests anys de pandèmia. Per 
a ells es va interpretar la peça 'El 
cant dels ocells'. 

Igualment i va haver un moment 
de record als refugiats que 'fugen 
de la guerra, buscant un futur en 
pau", amb l''Emigrant'. 

Barros va recordar que l'acte del jurament 
ja es feia a segle XIII a Tortosa, mostrant la 
vigència del fet: "Heu entrat a una professió 
molt exigent, que demana un estudi 
continuat, amb enginy, creativitat i ser una 
mica agosarat". Alhora que va animar als 
nous a participar de la vida de "col·legial". 

Per la seva banda, Pere Farnés Agramunt, 
com a portaveu dels togats va donar les 
gràcies a la família i el suport, quan "lluny 
queda el temps de la universitat o el màster 
de l'advocacia". Farnés va assegurar que un 
advocat és un "estudiant tota la vida", un 
psicòleg, escriptor o un "paladí de la justícia".

    "Entrem en una nova professió, 
complicada, hi ha moltes frases fetes com: 
'advocats i procuradors, a l'Infern de dos en 
dos, o un 'advocat és un mal veí', però cal 
recordar que quan algú es troba amb algun 
advocat és perquè al fer justícia".

Per la seva banda, Miquel Fortuny es va 

adreçar als que han fet vint-i-cinc anys al 
Col·legi definint "quan començàvem hi 
havia dubtes", va recordar, "així i tot em 
sento privilegiat de trobar-nos i recordar el 
moment que vam començar". Per Fortuny 
aquest quart de segle és una barreja de 
confiança, resiliència i vocació.

En les seves intervencions, tant el president 
del Consell de l'Advocacia Catalana, 
Joan Ramon Puig, com la Regidora de 
l'Ajuntament de Sabadell Mar Molina van 
voler destacar la transcèndencia de la 
recuperació d'aquest acte, pel que suposa 
per la professió i la ciutat, tot felicitant els i 
les homenatjades.

Per últim, l'ICASBD va voler reconéixer la 
tasca de les entitats ciutadanes Ethos i 
ADENC fen-les  beneficiàries de les partides 
d'ajut humanitari de 500 euros d'enguany, a 
través de la Comissió de defensa dels drets 
humans de la nostra institució.

cares conegudes". En el seu discurs 
va recordar que porta 28 anys 
d'exercici i que des del Departament 
de Justícia la feina és "fer una justícia 
àgil, moderna i propera", però que 
"depèn de l'actitud vital". "Hem de fer 
canvis, com es deia a la meva època 
el Capità Enciam, i un dels temes és 
el català", assegurava, "bona part de la 
responsabilitat, la tenim els advocats". 
Un discurs que ha servit també per 
reivindicar els jutges de pau.

   "Venir a Sabadell i no treure el tema 
[dels Jutjats] és agosarat. No puc 
anunciar res, però el projecte està fet. 
Ho hi ha el projecte, els diners i només 
ens falta el pas administratiu, que és 
molt lent".

La degana Eulàlia Barros va ser 
l'encarregada de rebre els joves 
quinze advocats i entregar-li la toga al 
seu padrí o padrina. Després van jurar 
el càrrec, jurant sobre la constitució 
per "consciència i honor" i respectant 
el "codi deontològic" de la professió. 
En total fins a 8 dones i 7 homes van 
fer el jurament.

    "Recordeu que una ciència sense 
error és una ciència inexistent. Us 
animo des d'aquí a formar part de 
la Jove Advocacia de Sabadell, els 
col·legis estem en transformació 
contant, necessitem les vostres idees i 
reclamacions".



Últim@ Instànci@ Sumari Sumari Últim@ Instànci@ 1716

Aquesta jornada té com a objectiu l’anàlisi de les implicacions de la 
discapacitat en el procediment penal.

de la Sala Segona del Tribunal Suprem, 
Carles Monguilod, Advocat penalista i 
Rosa Pérez, Metgessa Forense.

La segona conferència spbre “Tracta-
ment de la víctima amb discapacitat en 
el procediment penal”, va anar a càrrec 
de Joana Corominas, Directora del Pro-
grama Unitat d'Atenció a Víctimes amb 
Discapacitat Intel·lectual (UAVDI), Rosa 
Maria San Gabriel, Jutgessa Degana de 
Sabadell, Antonio Ferrer, Advocat de 
“SOM FUNDACIÓ” i Cristina Cavero, Cap 
del grup d’atenció a la víctima de l’ABS-
Sabadell.

La darrera conferència sobre “Execució 
penal. Tractament penitenciari. Mesures 
de Seguretat”, va ser impartida per Eu-
làlia Luque, Responsable planificació i 
projectes estratègics de la Secretaria de 
Mesures Penals, Reinserció i Atenció a 
la Víctima del Departament de Justícia, 
i Gemma Escuder i Romeva, Psicòloga 
UHRPI de Catalunya (CP Brians 1 i 2) i 
Referent de la Línia de Recerca de Salut 
Mental a l'Àmbit Penitenciari - SMAP 
(MERITT) Sant Joan de Déu - Xarxa de 
Salut Mental.

La Convenció Internacio-
nal sobre els Drets de les 
Persones amb Discapaci-

tat (CDPD) de 2006 aprovada 
per l'Assemblea General de 
Nacions Unides, suposa un 
canvi de paradigma en rela-
ció l’efectiu exercici dels drets 
de les persones amb disca-
pacitat, en quant a l’exercici 
del dret a l’accés, també el 
dret l’accés efectiu a la justí-
cia. Les darreres reformes en 
la legislació civil i processal 
espanyola i catalana van en 
la línia d’adequar la legislació 
vigent a la CDPD.

Aquesta jornada tenia com a 
objectiu l’anàlisi de les im-
plicacions de la discapacitat 
en el procediment penal. 
Qüestions com la detecció 
de la discapacitat, els efec-

tes d’aquesta en la respon-
sabilitat penal, l’atenció a 
la víctima en situació de 
discapacitat, els ajustos de 
procediment o el tractament 
penitenciari, van ser analitza-

des amb la mirada de d’acon-
seguir l’objectiu de l’exercici 
efectiu del dret de defensa i 
accés a la justícia de les per-
sones que es troben en situa-
ció de discapacitat.

En aquest sentit, i després de 
l'inauguració de la Jornada 
per part de Joan Ramón Puig 
Pellicer, President del CICAC 
i  degà del Col·legi de Figue-
res, Eulàlia Barros, en la seva 
condició de presidenta de la 
Comissió del Torn d'Ofici del 
CICAC, a més de degana de 
l'ICASBD, i Eva Ribó, dega-
na del Col·legi de Sant Feliu 
i Coordinadora del Grup de 
Treball de Discapacitat del 
Consejo General de la Aboga-
cía Española, va ser el torn de 
la primera conferència, so-
bre “Detecció discapacitats i 

efectes en el procediment”, a 
càrrec de Carles Campuzano, 
director de DINCAT, Persones 
amb #disCAPACITAT intel·lec-
tual a CatalunyaDINCAT, 
Javier Hernández, Magistrat 

Jornada sobre Discapacitat 
i procés penal
#14inDRETS organitzada pel CICAC



Últim@ Instànci@ Sumari Sumari Últim@ Instànci@ 1918

La Comissió de Relacions amb l'Ad-
ministració de Justícia de l'ICASBD va 
presentar, en el sí de la sessió del passat 
6 d'octubre, un vídeo explicatiu sobre les 
funcions i competències d'aquest Servei 
Col·legial. Perquè, en paraules del seu 
president i vicedetà, Sr. Josep Farnés, la 
CRAJ te autèntica vocació de servei, atès 
que el seu objectiu últim és facilitar la 
comunicació entre el nostre col·lectiu i 
les Administracions.

A continuació podeu visualitzar el citat 
vídeo.

sense limitacions, el dret de defensa dels 
seus patrocinats en aquelles actuacions 
en les que pugui ser víctima d’alguna de-
cisió arbitrària o que afecti de manera in-
justificada els drets i interessos confiats o 
la seva pròpia figura com a lletrat/da.   

Per aqueta sessió formativa es va poder 
comptar amb la intervenció de diferents 
ponents de reconegut prestigi i experièn-
cia que, des de perspectives i àmbits di-
versos, van oferir als assistents la seva vi-
sió i opinió sobre quines vies o recursos 
(processals, legals, col·legials, etc.) comp-
tem els professionals de l’Advocacia per 
fer efectiu aquest respecte a l’actuació i 
dignitat que ens és pròpia, com a garants 
del dret de defensa.

La primera intervenció, sobre La CRAJ de 
l’ICASBD, va consistir en una breu expo-
sició de les competències i àmbits d’ac-
tuació de la Comissió en la defensa, a més 
de les actuacions de la mateixa, en les 
queixes que li arriben per part dels advo-
cats/des. La mateixa va anar a càrrec del 

president de la mateixa, el vicedegà de 
l'ICASBD, Sr. Josep Farnés Costajussà.

En segon lloc va intervenir el Sr. David Ca-
sellas, president CRAJ del CICAC i degà 
de l'Il·lustre Col·legi d'Advocats de Manre-
sa, qui va intervenir per tractar sobre les 
obligacions i límits legals a l’exercici de la 
potestat jurisdiccional en sala per part de 
l’autoritat judicial, d’acord amb la norma-
tiva, i els rRecursos legals i processals per 
al professional de l’Advocacia.

En darrer lloc i abans de donar pas al de-
bat, va ser el torn del  Sr. Xavier Melero i 
Merino, advocat, professor del Màster Ad-
vocacia de l’idEC (Universitat Pompeu Fa-
bra), company especialment conegut per 
haver participat en l'anomenat “judici del 
procés”, amb una actuació molt valorada 
pels professionals. La seva exposició va 
versra sobre la visió pràctica del professio-
nal, a més d'estratègies des del punt de 
vista pràctic, sempre tenint en compte les 
experiències professionals del ponent. 

Tal com es preveu que reculli l’espe-
rada Llei orgànica del dret de defen-
sa, actualment pendent d’Avantpro-

jecte, els poders públics tenen l’obligació 
de garantir l'actuació lliure i independent 
del/de la professional de l'advocacia com 
a pressupost per a l'efectivitat del dret de 
defensa, adoptant les decisions i mesures 
necessàries perquè pugui desenvolupar 
la seva tasca sense limitacions, i tractant-
lo amb la dignitat i el respecte exigibles 
per al bon acompliment de les seves fun-
cions.

Qui més qui menys però, a la pràctica s’hi 
ha trobat amb alguna situació o incidèn-
cia en la qual l’actuació o decisió del jut-
ge, funcionari judicial o membre del cos 

de seguretat ha posat en entredit aquest 
deure de respecte de la dignitat de l’ad-
vocat/da o en la qual ha sentit vulnerat el 
seu exercici lliure i independent del dret 
de defensa.

Per tractar sobre aquestes cuestions, la  
Comissió de Relacions amb l'Administra-
ció de Justícia, (CRAJ) va organitzar el pas-
sat 6 d'octubre una interessant Jornada 
formativa al llarg de la qual es van  analit-
zar quins són els deures i límits legals de 
la potestat de l’autoritat judicial i d’altres 
funcionaris o agents involucrats en l’Ad-
ministració de Justícia, i amb quins recur-
sos, estratègies o mitjans d’emparament 
compta el professional de l’Advocacia per 
poder fer prevaldre, garantir i preservar, 

Conferència sobre el dret 
de defensa en sala
En relació als deures i límits legals de la 
potestat de l’autoritat judicial i d’altres agents 
de l’Administració de Justícia.
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La degana de l’ICASBD, l’Il·lma. Sra. 
Eulàlia Barros, i el president de PI-
MEC VALLÈS OCCIDENTAL, han 

rubricat l’acord.

El conveni formalitzat avui entre amb-
dues parts té com a objectius principals 
col·laborar mútuament en interès i be-
nefici dels col·lectius que representen, 

especialment impulsant accions en 
matèries com ara la formació continuada 
i la prestació de sistemes alternatius de 
resolució de conflictes, principalment la 
mediació.

En paraules de la degana de l’ICASBD, 

El conveni vol impulsar accions 
en matèries com ara la formació 

continuada i la prestació de 
sistemes alternatius de resolució 

de conflictes..

l’Il·lma. Sra. Eulàlia 
Barros, “estem molt 
satisfets de formalit-
zar un conveni com 
aquest que, de ben 
segur, ens ha de 
permetre estretar la 
col·laboració entre 
ambdues entitats 
i, sobretot, posar a 
l’abast, tant dels socis 
i sòcies de PIMEC 
com dels col·legi-
ats i col·legiades de 
l’ICASBD, nous ser-
veis i recursos per 
afavorir el seu desen-
volupament i com-
petitivitat en àmbits 
com ara la formació 
permanent, la inno-
vació, la sostenibilitat, 
la igualtat o la media-
ció”.

L'ICASBD signa un acord amb 
la confederació patronal més 
representativa de les micro, petites i 
mitjanes empreses

Conveni amb PIMEC Vallès 
Occidental
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La Directiva UE 1937/2019 i la protecció dels drets fonamentals en 
joc, converteixen a les recerques internes en un element clau per a 

avaluar l'eficàcia d'un model de prevenció penal.

breus paraules de benvinguda i d’ag-
raïment de la degana, és va procedir al 
lliurament dels trofeus i medalles als 
guanyadors i participants dels diferents 
campionats i competicions esportives 
d’hivern i d’estiu que han tingut lloc al 
llarg del 2022 a la nostra institució sota 
l’organització de la Comissió d’activitats 
col•legials.

D’altra banda, i després del lliurament de 
premis, és va procedir al sorteig dels ob-
sequis que molt amablement els patroci-
nadors de l‘esdeveniment havien lliurat.

En concret, en aquesta ocasió el sopar va 
comptar amb el recolzament de, entre 
d’altres Bellpaper, Banc Santander, Alter-
Mútuaum, PMC Grup, Editorial VLex, o el 
propi ICASBD.

Enguany, tot un èxit de participació, que 
acabà amb una estona de ball i una copa 
a la zona chill out del mateix restaurant.▣

El passat 15 de 
juliol va tenir 
lloc una altra 

edició del Sopar 
dels advocats, sens 
dubte un dels actes 
tradicionals que el 
Col•legi de Sabadell 
organitza any rere 
any i on els desti-
nataris i protago-
nistes són els i les 
nostres col•legiats i 

col•legiades.

En aquesta ocasió, 
l’esdeveniment va 
tenir lloc al restau-
rant Cooper, ubicat 
a les instal•lacions 
del Club de Tennis 
Sabadell, tornant 
així a un marc que 
havia esdevingut 
un clàssic anys 
enrere. L’assistèn-
cia va ser nodrida: 
l’àmplia terrassa 

acollí els més de 150 
companys, compa-
nyes i amics que no 
és  van voler perdre 
aquesta vetllada, 
una trobada amb 
un caliu especial i 
distés que serveix 
per departir, com-
partir i riure una 
estona en compa-
nyia dels col•legues 
de professió, lluny 

de les preocupaci-
ons i de l’estrès que 
habitualment porta 
aparellada la nostra 
feina. Aquesta era 
una vetllada epseci-
al, després de gaire-
bé tres anys sense 
un esdeveniment 
d'aquestes caracte-
rístiques.

Com és costum, 
en acabar el sopar, 
i després d’unes 

Sopar de l'Advocacia 2022
Acte de lliurament de premis dels campionats
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El torn d’ofici recupera 
nivells prepandèmics amb 
un creixement del 20% al 
llarg de 2021

Els casos de violència contra in-
fants i adolescents s’incorporen 
aquest any al protocol d’atenció 
immediata tal i com ja es fa amb 
la violència masclista 

Les actuacions del Torn d’Ofici i Assis-
tència al Detingut (TOAD) han recu-
perat a Catalunya els nivells previs a 

la pandèmia i han experimentat, al llarg 

del 2021, un creixement del 20% respec-
te l’any anterior. Així, es va tancar el 2021 
amb un total de 320.384 assistències, 
molt per sobre de les 266.524 del 2020 
i, fins i tot, per damunt de les que hi va 
haver el 2019, que van ser 319.127. El Con-
sell de l’Advocacia Catalana adverteix 
que amb la normalització de l’activitat 
cal més que mai que el Departament de 
Justícia millori el finançament del siste-
ma del torn d’ofici i anuncia que a partir 

d’aquest any els casos de violència cont-
ra la infància i l’adolescència s’incorporen 
al protocol d’assistència lletrada imme-
diata, tal i com ja s’aplica a les víctimes 
d’agressions masclistes. 

L’evolució positiva de les dades del TOAD 
al llarg de 2021 consolida la normalitza-
ció de l’activitat del torn d’ofici després 
que la pandèmia provoqués al 2020 una 
caiguda del 14,5% de les assistències a 
causa de les restriccions pel coronavirus. 
L’increment de les assistències és homo-
geni a tots els Col·legis de l’Advocacia 
catalans.

La presidenta de la Comissió del Torn 
d’Ofici del Consell de l’Advocacia Catala-
na i degana de Sabadell, Eulàlia Barros, i 
la vicepresidenta de la Comissió i degana 
de Tarragona, Estela Martín, han asse-
nyalat durant la presentació de les dades 
que el creixement del 20% en un any i la 
recuperació del torn d’ofici en els nivells 
previs a la pandèmia corrobora que “la 
justícia gratuïta és un dels continguts 
més essencials de l’Estat de Dret i des de 
l’advocacia mantindrem el nostre com-
promís amb aquest servei per garantir 
a tothom l’accés a la justícia en igualtat 
de condicions”. Actualment són 6.340 
els advocats i advocades inscrits al torn 
d’ofici.

Més cobertura per a les víctimes de 
violència masclista 

L’any 2021 ha estat el de l’estrena, a partir 
del segon semestre, d’un nou protocol 
que permet atendre de forma immedia-
ta a les víctimes de violència masclista 
des del mateix moment que comparei-
xen en una comissaria per interposar una 
denúncia. Això ha permès incrementar 
de forma significativa el nombre de vícti-
mes que reben assistència lletrada im-
mediata, passant del 27% que es registra-
va abans del protocol a gairebé el 70% de 
cobertura que hi va haver el desembre 
passat. “Són dades que certifiquen l’en-
cert d’aquesta iniciativa ja que es dona a 
les víctimes una major seguretat i acom-
panyament en un moment molt com-
plicat per a elles”, ha manifestat el presi-

dent del Consell de l’Advocacia Catalana i 
degà de Figueres, Joan Ramon Puig.

Nou protocol en les agressions a infants i 
adolescents

Precisament, els bons resultats assolits 
amb el nou protocol contra la violèn-
cia masclista ha provocat que a partir 
d’aquest any també s’incorpori el mateix 
procediment en els casos de violència 
contra la infància i l’adolescència, segons 
ha anunciat el president del Consell de 
l’Advocacia Catalana. D’aquesta forma, 
els infants i adolescents que hagin estat 
víctimes d’algun tipus de violència tam-
bé podran accedir a partir d’ara a assis-
tència lletrada immediata en la mateixa 
seu policial. “Entomem aquest nou repte 
amb l’experiència de la feina desenvolu-
pada l’últim any amb els casos de vio-
lència masclista i amb el convenciment 
que tot el que sigui facilitar l’assistència 
als més vulnerables, i els infants i adole-
scents ho són, és un pas endavant a favor 
d’una justícia més compromesa”, ha dit 
Joan Ramon Puig.

Més i millor finançament del sistema

Les assistències del TOAD al llarg de 2021 
han suposat el pagament de gairebé 
56,5 milions d’euros en retribucions als 
advocats i advocades que han prestat els 
serveis, la qual cosa significa un cost de 
176,19 euros per cada actuació. El presi-
dent del Consell de l’Advocacia Catalana 
ha reclamat de nou una actualització 
d’aquestes retribucions, que encara no 
han recuperat el nivell anterior a la crisi 
econòmica de 2009. Segons Puig, això 
fa que “els advocats i advocades arross-
eguem una pèrdua del nivell adquisitiu 
de més del 25%” i reclama al Departa-
ment de Justícia que incorpori als pro-
pers pressupostos “una dotació digna 
que permeti atendre el servei del torn 
d’ofici de forma suficient i raonable”. El 
president del Consell adverteix que “la 
responsabilitat social de l’advocacia no 
es pot seguir utilitzant com a excusa 
per ajornar indefinidament la dignifica-
ció del servei”.Sabadell, a 8 de març de 
2022.
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Que el full d’encàrrec sigui motiu de 
debat i discussió no és nou. De fet, 
és quelcom que en el decurs del 

temps fluctua a sacsejades convertint-se 
en tema que pot anar de lo polèmic a lo 
purament intranscendent, quan en reali-
tat no ho és.

Que la regulació del full d’encàrrec sigui 
tant sols una recomanació, fa possible 
que quan es judicialitzen les relacions 
advocat/client derivades d’un encàrrec 
professional en les que es plantegen di-
scussions sobre les condicions pactades, 
el debat prengui cos i la majoria de vega-
des amb efectes adversos per l’advocacia 
quan aquell encàrrec no s’ha formalitzat 
per escrit.

En aquestes circumstàncies, l’article 23 
de les Normes de l’Advocacia Catalana, 
al regular el full d’encàrrec expressa que 
“Sense perjudici del compliment de la le-
gislació vigent a Catalunya sobre la con-
tractació del servei, és recomanable la 
utilització de fulls d'encàrrec en els quals 
s'incorpori el contingut de l'encàrrec de 
la manera més explícita possible, ...”

En la mateixa línia, però amb altres pa-
raules, es manifesta l’article 27 del Es-
tatuto de la Abogacía Española quan 
estableix que el lletrat o lletrada propor-
cionarà tota aquella informació necessà-
ria al client “preferentemente mediante 
la utilización de hojas de encargo”, que 
desprès queda una mica descafeïnada 
per l’article 15 del Codi de Deontologia de 
l’Advocacia Española que comença indi-
cant “Si se suscribiera con el cliente una 
hoja de encargo se hará constar:...” com 

donant a entendre i essent conscients 
que no sempre s’utilitza.

Així les coses, tenim a la vista dues re-
cents sentències que es fan ressò del 
tema objecte d’aquest breu article i que 
posa èmfasi encara que sigui subtilment 
de la rellevància de tenir formalitzat un 
full d’encàrrec. En la primera d’elles, la 
lletrada va poder salvar els mobles -ho-
noraris- fent firmar a la clienta un reco-
neixement de deute però que va tenir 
que lluitar fins al final per què li fossin 
estimats; en la segona, el lletrat no tin-
gué tanta sort, doncs en no existir full 
d’encàrrec el tribunal entengué que, per 
les raons que en la sentència es conte-
nen, no havia hagut un arrendament de 
serveis sinó la prestació d’uns serveis que 
es van prestar de forma desinteressada.

Fem a continuació un breu repàs a les 
resolucions expressades.

SENTÈNCIA DE L’AUDIÈNCIA PRO-
VINCIAL DE MADRID DE 29/4/2022 
(ref. Cendoj  SAP M 5371/2022 - EC-
LI:ES:APM:2022:5371)

La primera sentència és la de l’Audiència 
Provincial de Madrid de 29/4/2022. L’ob-
jecte del plet és una demanda d’una lle-
trada per una reclamació de quantitat de 
47.005,00 euros formalitzada en un do-
cument de reconeixement de deute. El 
peculiar de l’assumpte és que aquest re-
coneixement de deute té l’origen en els 
honoraris professionals de la lletrada per 
la prestació de serveis d’assessorament 

Col·laboració:
A voltes sobre la importància 
del Full d'encàrrec

com advocada en un tema de liquidació 
de societat de guanys i en altres quatre 
procediments més que no queden espe-
cificats en la Resolució, els quals la de-
mandada es negà a pagar. L’oposició de 
la demandada es basava en que el docu-
ment de reconeixement de deute no feia 
referència a la causa, a la manca de clare-
dat i transparència, al no haver-se signat 
un full d’encàrrec, ni pressupost, ni fac-
tura que expressés els conceptes per les 
actuacions realitzades. Sense entrar en 
més detalls de la Sentència, val a dir que 
en primera instància, es va estimar ínteg-
rament la demanda en considerar que és 
vàlid un reconeixement de deute encara 
que no consti la causa, puix es va poder 
demostrar que havia hagut una activitat 
professional lletrada en l’expedient de li-
quidació de la societat de guanys i altres 
quatre procediments més.

Disconforme amb el resultat de la sen-
tència, la demandada interposà recurs 
d’apel·lació basant-se en tres motius que 
resumidament són:

• Tractant-se d’un contracte verbal, hi ha 
falta de transparència per no haver faci-
litat informació precontractual ja que no 
va existir un full d’encàrrec on s’indiqués 
la retribució de l’advocat ni els criteris per 
a calcular-los.

• Per utilització fraudulenta del reconei-
xement abstracte de deute com a mitjà 
per eludir els controls sobre remuneració 
d’honoraris fixats en la normativa fiscal i 
Codi Ètic de l’Advocacia.

• I en darrer lloc, per vulneració de la nor-
mativa sobre consumidors i usuaris.

L’Audiència Provincial dicta sentència 
desestimant íntegrament les pretensions 
de l’apel·lant, bàsicament per les segü-
ents raons:

• El reconeixement de deute abstracte és 
plenament vàlid i té caràcter vinculant 
fent referència expressa a la Sentència 
del Tribunal Suprem 176/2002, de 1 de 
març la qual establí els arguments per 
validar un reconeixement de deute sen-

se causa. En paraules del tribunal “Ha de 
tenerse en cuenta que el reconocimiento 
de deuda implica ya un pacto de acep-
tación de los honorarios y que per se es 
válido y lícito a salvo que se pruebe la 
ilicitud de su causa”

• Perquè l’apel·lant es va beneficiar del 
treball de la lletrada considerant acredi-
tada la prestació dels serveis que es van 
realitzar a llur plena satisfacció. La ma-
teixa Resolució deixa clar que la clienta, 
malgrat denunciar a posteriori que el 
que es reclamava era molt superior al 
pactat (ja que al procés es va aportar un 
correu electrònic de la lletrada dirigit a la 
clienta en que indicava que els honoraris 
serien de 27.304 € amb uns percentat-
ges de reducció o increment en funció 
del desenvolupament del procediment) 
“no dudó en firmar el reconocimiento de 
deuda, sin que conste que fuera obligada 
a ello o mediara error y otro vicio en su 
consentimiento”.

SENTENCIA DE L’AUDIÈNCIA PROVIN-
CIAL DE BADAJOZ DE 12/5/2022 (ref. 
Cendoj SAP BA 584/2022 - ECLI:ES:AP-
BA:2022:584)

Aquesta sentència comença amb una 
demanda d’un lletrat que reclama de la 
seva clienta els seus honoraris de 3.441,22 
euros per haver rebut l’encàrrec d’inter-
posar un recurs d’apel·lació rebutjant 
que els seus serveis fossin gratuïts. La 
clienta es negà a pagar basant-se en el 
fet que el lletrat -amic del seu marit- va 
assumir el cas de forma gratuïta i que, en 
el cas, que hagués conegut els honoraris 
meritats, no l’hagués contractat.

En primera instància li desestimen al 
lletrat la demanda i interposa recurs 
d’apel·lació, fent èmfasi en diversos argu-
ments entre els quals destaquem tres:

• Que la inexistència de full d’encàrrec no 
impedeix l’existència contractual.

• Que l’article 1544 CC no exigeix que el 
preu es fixi al temps de la celebració del 
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contracte, havent-hi prou que sigui de-
terminable.

• Que mai va renunciar a percebre els 
seus honoraris (sembla ser que la clien-
ta demanà justícia gratuïta que no li fou 
concedida)

L’Audiència Provincial de Badajoz senyala 
que “no se ha probado el arrendamiento 
de servicios” i que “la sola prestación del 
servicio no demuestra cumplidamente el 
arrendamiento de servicio”, doncs, “a lo 
sumo, podría tratarse de un indicio”, en la 
mesura en que “no hay hoja de encargo, 
ni documento sustitutivo -como pudiera 
ser un presupuesto previo-, que dejara 
constancia del arrendamiento de ser-
vicios” i “las máximas de la experiencia 
enseñan que, en este tipo de relaciones, 
el compromiso se documenta de una u 
otra manera”.

CONCLUSIÓ:

Es prou conegut que des dels Col·legis 
professionals a banda de recomanar 
subscriure fulls d’encàrrec que detallin la 
prestació a realitzar, es creen models per 
facilitar aquesta tasca a tots els lletrats i 
lletrades.

No obstant, i malgrat la insistència a sig-
nar sempre fulls d’encàrrec amb el client, 
sembla endèmic la quantitat de casos 
en que això no es fa, la qual cosa provoca 
nombroses reclamacions tant a nivell de 
Comissió de deontologia com a nivell de 
Comissió d’honoraris.

Per això, reiterem la necessitat de sub-
scriure un full d’encàrrec que permeti es-
tablir de forma clara i transparent les re-
lacions jurídiques de les parts i al mateix 
temps doni garanties d’evitar els malde-
caps que pot provocar el fet de mantenir 
una relació professional advocat-client 
mitjançant un contracte no escrit.

Joan Badia Gauchia

Col. 1163

Membre de la Comissió de Deontologia 
de l’ICASBD

L’objectiu d'aquesta xerrada era, entre d'altres entendre la Convenció 
sobre els Drets del Nen i altres textos de drets humans com a 

instruments jurídics directament invocables en la defensa dels drets de 
la infància i l'adolescència,

Aula de DDHH: Bon tracte a la 
infància en els procediments 
judicials

El passat 30 de juny va tenir lloc una inte-
ressant xerrada en matèria de drets hu-
mans a la nostra Sala d'Actes. La mateixa, 

coorganitzada per Fundación Abogacía i els 
Col·legis de Tarragona i Sabadell, tenia com a 
objectius entendre la Convenció sobre els Drets 
del Nen i altres textos de drets humans com a 

instruments jurídics directament invocables en 
la defensa dels drets de la infància i l'adolescèn-
cia, aproximar als i les professionals al concepte 
de bon tracte a nens, nenes i adolescents en els 
procediments judicials, per a adquirir eines que 
permetin oferir una assistència jurídica ade-
quada, tenint en compte les recents reformes 
legislatives civils i penals, i oferir una perspectiva 
específica de les necessitats de la infància especi-
alment vulnerable: infantesa víctima de violència 
i infància migrant.

La presentació de la sessió va anar a càrrec d'Eu-
làlia Barros Navinès, degana del Col·legi d'Advo-
cacia de Sabadell, Estela Martín Urbano, degana 
del Col·legi d'Advocacia de Tarragona i Francisco 
Segovia, responsable de projectes de la Fundació 
Advocacia Espanyola.

La ponència marc, sobre 
el dret al bon tracte va 
ser impartida per Patricia 
Fernández Vicens, advo-
cada experta en infància 
i responsable de l'Oficina 
d'Infància de la Fundació 
La Mercè Migracions, qui 

també va tractar sobre les figures de l'acompa-
nyament a NNA víctimes de violència i l'acompa-
nyament a NNA migrants.

Per la seva banda, Paula Alcázar Figueres, advo-
cada del centre de crisi 24 hores d'assistència a 
víctimes de violència sexual, ens va aproximar a 
les claus per a l'acompanyament de nens, nenes 
i adolescents (NNA) especialment vulnerables en 
procediments judicials.
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La nova Reforma del Codi Penal ja és 
una realitat després que hagi entrat 
en vigor aquesta mateixa setmana 

després de la seva publicació en el Bo-
letín Oficial del Estado (BOE). Amb les 
mesures legals adoptades els lladres que 
hagin comès furts per una quantia infe-
rior a 400 euros podran anar a la presó si 
reincideixen.

Segons dades del Ministeri d'Interior, la 
majoria de persones que han delinquit 
duent a terme robatoris,  que no superen  
els 400 euros, solen reincidir, per això 
aquesta reforma que portava exigint-se 
des de fa anys és necessària perquè els 
lladres no quedin impunes davant la llei.

En els casos que es donin amb aquestes 
característiques, havent reincidit fins a 
tres ocasions, es podrà imposar als au-
tors dels furts una pena bàsica, és a dir, 
una condemna de 6 a 18 mesos de presó. 
Com recull el BOE en el qual es detalla la 
reforma, “D'aquesta forma, s'aconsegu-
eix donar als casos de multirreincidencia 
una resposta penal més dissuasiva i ajus-
tada a la gravetat de la conducta, sense 
incórrer en un increment desproporcio-
nat de la pena”.

És una mesura que s'ajusta amb la reali-
tat amb la finalitat de frenar els robatoris 
que succeeixen anualment al nostre país 
ja que, la regulació anteriorment vigent, 
malgrat que preveia una modalitat ag-
reujada per a la reincidència en el furt, 
anava destinada únicament a castigar 
aquells furts que superessin els 400 
euros.

Un fre per als reincidents

La reforma va ser aprovada per les Corts 
fa un mes gràcies a una esmena im-
pulsada pel Partit Demòcrata Europeu 

Català (PDeCat), pactada amb el PSOE, 
al maig d'enguany, que va ser introduïda 
en el projecte de la Llei orgànica amb la 
finalitat de facilitar l'accés a la informació 
financera.

D'aquesta manera es pot sancionar més 
greument els casos de furts lleus inferi-
ors a 400 euros quan es produeixen de 
manera multirreincidente. El responsa-
ble d'assumptes de Justícia del PDeCat, 
Genís Boadella, va declarar que, “Un no 
pot tenir la sensació que les persones 

que comentin furts els detenen avui i 
surten demà al carrer, i continuen amb 
aquesta activitat gairebé com a ‘modus 
vivendi”.

Sens dubte és una mesura que permetrà 
a les administracions de comptar amb 
més eines per a lluitar contra aquest 
tipus de delictes comesos i que tindrà 
gran impacte en el sector del comerç, 
que són els principals afectats dels furto, 
però també per a la seguretat ciutadana 
i el turisme, els qui són assetjats al carrer 
i en el transport públic pels carteristes.

A l'any a Espanya es presenten al voltant 
de 700.000 denúncies per furts però no 
totes aquestes activitats il·lícites arriben 
a les comissaries, perquè només una de 
cada cent denúncies per robatoris per 
quanties inferiors a 400 euros rep una 
sanció efectiva.

Entra en vigor la reforma del 
Codi Penal, que afectarà el 
delicte de furt

Els reincidents en furts d'una 
quantia inferior a 400 euros podran 
fer front a penes de fins a 18 mesos 

de presó 

A través de 22 modificacions aquesta reforma busca 
eliminar la rigidesa actual en la normativa d'estrangeria 

vinculada a l'àmbit laboral

Conferència sobre Novetats 
de la reforma del Reglament 
d’estrangeria

El passat 25 d’octubre va tenir lloc a 
la nostra sala d'actes la conferència 
sota el títol Novetats de la reforma 

del Reglament d’estrangeria realitzada 
pel RD 629/2022.

Com sabeu, la recent modificació del 
Reglament d’estrangeria de 26 de juliol 
de 2022 i la seva entrada en vigor el pas-
sat 16 d’agost, introdueix uns canvis que 
afecten considerablement als estrangers 
que estan en territori espanyol en situa-
ció irregular, ja sigui per motius de resi-
dència o laborals.

Els encarregats d'impartir la sessió van 
ser els ponents David Asunción Soriano, 

Cap de servei de l'Oficina d'Estrangeria 
de Barcelona, i Xosé Rodríguez Gómez. 
Responsable de Seu de l'Oficina carrer 
Múrcia de l'Oficina d'Estrangeria de Bar-
celona.

A través de 22 mo-
dificacions aquesta 
reforma busca elimi-
nar la rigidesa actual 
en la normativa d'es-
trangeria vinculada 
a l'àmbit laboral i 

adequar el marc de les autoritzacions de 
treball al nou marc de contractació es-
tablert per la reforma laboral (Reial dec-
ret llei 32/2021, de 28 de desembre -SP/
LEG/36184), a més d'actualitzar alguns 
elements de figures previstes en el Reg-
lament d'Estrangeria després de les no-
vetats jurisprudencials dels últims anys, 
integrant en el reglament solucionis que 
s'havien aportat a través d'instruccions.
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El passat 19 d'octubre va tenir lloc a la seu cen-
tral de l’Il•lustre Col•legi d’Advocats de Sabadell 
l’acte de lliurament de premis als guanyadors 
i guanyadores del XV Concurs de Fotografia 
que l’entitat ha organitzat enguany, després 
que el Jurat per establir el veredicte.

L’acte va comptar amb la presència de bona 
part dels participants en el present certamen, 

així com d’alguns membres de l’equip de 
govern col•legial. La bibliotecària i responsab-
le de la Comissió d’activitats col·legials, Anna 
Minvielle, va destacar l’alt nivell tècnic i artístic 
de les obres que han concorregut a aquesta 
15a edició del certament, per procedir segui-
dament a fer públic l’escrutini i a lliurar els 
premis.

El premi a la millor fotografia a va anar a 
parar a Jacqueline Fiorella García Pineda. per 
l'obra, “Als peus del Nil”,  (que podeu apreciar 
il·lustrant aquesta pàgina), mentre que el 2n 
premi se’l va endur l’obra “Ventana a la Natu-
raleza” de Mª Rosa López Martín. Igualment, 
va ser distingida amb el 3er premi la fotografia 
“Vespre a Manresa”, d'Héctor Cuerda López.

D'atra banda, també es van atorgar tres men-
cions especials del Jurat, a les obres “Apretant 
el Sol”, de Patricia Moral Muñoz, “Assolellat dia 
a Llac di Braies”, de Jacqueline Fiorella García 
Pineda, i “Geometrismo egipcio”, de Brigette 
Geraldine García Pineda.

La present edició ha comptat amb un total de 
39 obres originals de temàtica lliure, amb un 
total de 14 participants entre col·legiats/des i 
no col·legiats/des.

Abans de clausurar l’acte, la degana Eulàlia 
Barros va recordar que les fotos romandran 
exposades a la primera planta de la seu 
col•legial del carrer de Lacy per tal que tots els 
col•legiats, col•legiades i ciutadania en general 
puguin gaudir de les obres, alhora que va en-
coratjar els presents perquè tornin a participar 
en les properes edicions del concurs. 

La present edició ha comptat amb un total de 39 obres originals 
de temàtica lliure, amb un total de 14 participants entre 

col·legiats/des i no col·legiats/des.

Acte de lliurament de premis.

XV Concurs de Fotografia 
de l'ICASBD



Recorda que pots consultar tots 
els Acords de la Junta de Govern 
des de l'any 2017 a l'apartat de 
Transparència ICASBD de la nos-
tra web col·legial.
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posada en marxa d’un pla de riscos psi-
cosocials. Executat

- Aprovar la instal·lació d’un sistema LED 
i d’apagament automàtic en les llums de 
l’ascensor de la seu col·legial. En tràmit

- Aprovar els informes i propostes de re-
solució de la Comissió TOAD. Executat

- Aprovar la relació d’altes, baixes, sus-
pensions i excedències en els diferents 
torns d’ofici que presenta la Comissió 
TOAD per al 4t trimestre 2022. Executat

- Aprovar els expedients que presenta la 
Comissió de Deontologia. Executat

- No autoritzar l’aixecament de l’obligat 
secret de comunicacions entre advocats 
sol·licitat per un lletrat.  Executat

- Aprovar els dictàmens que presenta la 
Comissió de Taxació de Costes i Jures de 
Comptes. Executat

- Aprovar formalitzar el conveni col·la-
boració amb PIMEC Vallès Occidental. 
Executat

- Aprovar la signatura del conveni marc 
de col·laboració de l'ICASBD amb la UOC 
i la seva addenda. Executat

- Anunciar al Butlletí del Col·legi la cam-
panya d’assistència sanitària d’Alter Mú-
tua per als col·legiats/des. Executat

- Aprovar les relacions d’altes, baixes, can-
vis i reincorporacions en el cens col·legial 
que presenta el secretari. Executat

- Procedir a la destrucció de documen-
tació antiga en la seu col·legial central, 
contractant una empresa especialitzada 
a l’efecte. En tràmit

- Formalitzar un contracte de pràctiques 
per un període de 6 mesos amb una 
estudiant del Màster de l’Advocacia de la 

UAB. Executat

- Aprovar la distribució de tasques de la 
seu central de Lacy i modificar el quadre 
de Comissions publicat a la web. Execu-
tat

- Signar la novació contractual amb 
l’empresa que presta els serveis de DPO 
de l’ICASBD. Executat

- Elevar a públic un acord i facultar el se-
cretari de la Junta  a l’efecte. Executat

- Establir un ajut econòmic per facilitar la 
conciliació familiar i laboral dels col·legi-
ats i col·legiades. Executat

- Aprovar l’adquisició de la loteria de 
Nadal, i destinar la recaptació que s’ob-
tingui per la venda de participacions (50 
cèntims per butlleta) a la Jove Advocacia 
de Sabadell. Executat

- Aprovar l’adquisició d’un nou dispositiu 
mòbil per a l’Àrea de Comunicació. Exe-
cutat

- Fer servir la petita sala de l’Eix de da-
vant del Registre Civil per a Mediació. En 
tràmit

- Aprovar la inscripció d’una societat en 
el Registre de Societats Professionals de 
l’ICASBD. Executat

- Aprovar la sol·licitud d'incorporació al 
Llistat d'Administradors Concursals d’una 
lletrada. Executat

JULIOL 2022

- Aprovar la realització d’unes reformes 
en el despatx de la Secretaria de Dega-
nat.  Executat

- Adoptar un acord en relació amb una 
sol·licitud de certificat per part d’un 
col·legiat.  Executat

- Adoptar diferents acords en relació 
amb els tiquets del Sopar dels Advocats 
2022. Executat

- Aprovar els informes i propostes de re-
solució que presenta la Comissió TOAD. 
Executat

- Aprovar els expedients de la Comissió 
de Deontologia. Executat

- Aprovar els dictàmens que presenta la 
Comissió de Taxació de Costes i Jures de 
Comptes. Executat

- Aprovar que JAS pugui dur a terme una 
breu presentació, en relació amb quins 
són els seus objectius, tasques, esdeve-
niments que organitzen i els avantatges 
de formar-ne part, en la propera reunió 
que es realitzi amb l'alumnat del Màster 
d'Accés a l'Advocacia o Grau de Dret de 
la UAB. Executat

- Aprovar el Reglament Intern de la CRAJ 
de l’ICASBD. Executat

- No acceptar una proposta comercial. 
Executat

- Aprovar les relacions d’altes, baixes i 
reincorporacions en el cens col·legial que 
presenta el secretari. Executat

- Acceptar la proposta de fer un acte en 
la seu de l’ICASBD, a proposta de l'Àrea 
de Feminisme de l’Ajuntament de Saba-
dell. Executat

- Conferir poder a un treballador de 

l’ICASBD perquè pugui operar amb un 
ACA corporatiu associat al seu NIF per-
sonal per rebre notificacions, consultar i 
evacuar requeriments, i fer gestions de 
tràmit en expedients electrònics davant 
les seus electròniques de totes les admi-
nistracions públiques. En tràmit

- Perllongar la jornada continuada del 
mes d’agost els dies 1 i 2 de setembre de 
2022. Executat

- Fer constar les exempcions i bonifica-
cions relatives a la prima de la pòlissa de 
l'assegurança de responsabilitat civil dels 
col·legiats de 1a col·legiació en el qua-
dre de drets de col·legiació i quotes de 
l’ICASBD. Executat

- Autoritzar l’aixecament de l’obligat 
secret de comunicacions entre advo-
cats sol·licitat per un lletrat, per aportar 
correus a un procediment seguit davant 
d’un Jutjat de 1a Instància de Sabadell.  
Executat

- Convocar l’edició 2022 del Concurs de 
Fotografia, amb les mateixes bases de 
participació de l’any passat. Executat

- No difondre una oferta comercial. Exe-
cutat

SETEMBRE 2022

- Resoldre el contracte amb l’actual emp-
resa de neteja, que venç a fi d’any, per tal 
de negociar noves condicions amb dife-
rents empreses de neteja. Executat

- Aprovar la distribució de tasques del 
personal administratiu de Lacy. Executat

- Dedicar aquest any 2022 la formació de 
PRL dels treballadors als riscos psicosoci-
als. Executat

- Contractar amb l’empresa de PRL la 

Acords de Junta

https://www.icasbd.org/ca/el-col-legi/transparencia-icasbd
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